
Prinášame vám ďalší kupón, ktorý si môžete nalepiť na vašu hraciu
kartu s 12 políčkami.  Vašou úlohou bude zozbierať zvyšných
8 kupónov, nalepiť na hraciu kartu a doručiť po skončení hry k nám,
do redakcie.  Ak splníte všetky tieto podmienky, budete zaradení do
žrebovania o jednu z piatich finančných cien. Ak vám  bude niektorý
z kupónov chýbať, v jednom z nasledujúcich čísel nájdete žolíkový kupón,
ktorým môžete  chýbajúci nahradiť.                            Veľa šťastia!
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LETNÁ KUPÓNOVÁ SÚŤAŽ

"Lúčim sa s Vami,
moji milí, srdce mi 

dotĺklo, odišli sily ..."
Vo veku 74 rokov

nás 28.6.2009 opusti−
la naša milovaná 
maminka, starká 

a prastarká 
ANNA CESNAKOVÁ 

z D. Plachtiniec. 
Úprimne ďakujeme príbuzným, priate−
ľom, spoluobčanom a známym za tichú
rozlúčku a účasť na nej. Zároveň ďakuje−
me za prejavy sústrasti a kvetinové dary. 

S úctou smútiaca rodina.

POĎAKOVANIE

"V neznámy svet odi−
šla si spať, zaplakal
každý, kto Ťa mal rád.
Odišla si, ostali sme v
žiali, no vždy budeš
žiť v srdciach tých,
ktorí Ťa milovali. Vy−
brala si si cestu, kde
chodí každý sám, len
dvere spomienok ne−

chala si dokorán. Len kyticu na hrob
môžeme Ti dať, chvíľu postáť a ticho
spomínať."

Dňa 13.7.2009 si pripomenieme 
4.výročie úmrtia našej drahej tety 
ANNY PAĽAGOVEJ z Červenian. 

Za tichú spomienku ďakuje a s láskou
spomína Lydka s rodinou.

SPOMIENKA

"Odišiel si tichučko,
ako odchádza deň, no
v našich srdciach zo−
stáva spomienka len.
Milovali sme Ťa, Ty si
miloval nás, tú lásku v
našich srdciach ne−
zničí ani čas."

Trinásteho júla si
pripomíname 

1.výročie úmrtia nášho milovaného 
ocka, starého ocka a manžela 
JÁNA ŠINKOVKINA z V. Krtíša. 

S láskou spomínajú: smútiaca manželka,
dcéra s rodinou a syn s rodinou. 

"Nájdi u Boha večné odpočinutie". 

SPOMIENKA

"Do večnosti odišiel
si spať, zaplakal kaž−
dý, kto Ťa mal rád.
Odišiel si od nás, my
ostali sme v žiali, no
vždy budeš žiť v srd−
ciach tých, ktorí Ťa
milovali."

Sedemnásť rokov
uplynulo 12.7.2009,

kedy nás navždy opustil náš drahý 
JOZEF ČERNÍK zo Záhoriec. 

S láskou a úctou spomínajú: 
dcéry a vnuci Ján s rodinou a Marián.

SPOMIENKA

"Srdce unavené prestalo biť, nebolo 
lieku, aby ďalej mohol žiť. Spi sladko!"

Dva roky uplynuli 8.7.2009 od úmrtia
manžela, otca a syna 
ĽUBOMÍRA POLORECKÉHO z V. Krtíša.

S láskou spomínajú: manželka, dcéra
Zuzka, mama a ostatná rodina.

SPOMIENKA

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA

Krásnych a okrúhlych 
20.rokov oslávil 3.7.2009

náš milovaný syn 
PETER BARKO z Bušiniec. 
"Nech Ti zdravie slúži ďa−
lej, nech Ťa šťastie sprevá−
dza, nech Ťa život stále ba−
ví, veď Ťa máme všetci veľ−
mi radi. To Ti prajú Tvoji
milujúci rodičia, brat Laci s
priateľkou Monikou, starí rodičia Halgašovci,
Barkovci, Šaňo a ku gratulácii sa pripája pria−
teľka Peťa. 

Blahoželania posielajte na adresu: redakcia
POKROK, Ul. SNP 29, 990 01 V. Krtíš alebo ich
prineste osobne. Gratulovať môžete aj k uza−
vretiu alebo výročiu sobáša, narodeniu alebo
krstu dieťatka, prvému sv. prijímaniu, birmov−
ke, či promócii. 

Gratulácie sú spoplatnené, blahoželanie bez
fotky stojí 2 eur (60 Sk), s fotkou 5 eur (150 Sk). 

GRATULÁCIE cez

HRÁTE O 5050, 40, 30, 20 a 10 EUR!
LETNÁ KUPÓNOVÁ SÚŤAŽ

Prázdniny a dovolenkové obdobie sú v plnom
prúde. Tieto dni sú predurčené na rôzne obecné,
spoločenské, kultúrne, športové a iné akcie. Pre−
to opäť prosíme všetky starostky, starostov ako
aj všetkých ostatných organizátorov týchto po−
dujatí: 

"DAJTE NÁM O NICH
VČAS VEDIEŤ !" 

Budeme  teda radi, ak nám o všetkých podujatiach v
okrese dáte včas vedieť − MINIMÁLNE 10 DNÍ
VOPRED − aby sme si ich mohli zaradiť do plánu
víkendových služieb. Je to veľmi dôležité aj vzhľa−
dom k tomu, že sa blíži redakčné dovolenkové ob−
dobie. Samozrejme, budeme radi, ak nás aj vy, naši
čitatelia, upozorníte na čokoľvek zaujímavé − či už
veselé  alebo vážne, čo sa vo vašom okolí udeje
a mohli by o tom vedieť aj ostatní čitatelia POKROKU. 

Aj v ich mene všetkým
"dobrým a pohotovým informátorom"  ďakuje 

REDAKCIA POKROK − 
tel. čísla : 48 303 42, 48 31 555, 48 31 333. 

Mgr. R.Hornáčeková: 0918 59 65 65, 
0918 811 038, 0902 302 102, 0911 292 121. 

Bc. Jana Kamenská: 0910 989 479, 0903 51 51 18,
0905 975 814, 0911 209 664. 

Poďakovanie 
Majstrovi kominárovi

Nepríjemná udalosť sa prihodila nášmu čitate−
ľovi Jánovi zo S.Plachtiniec. Šťastie mu však
nakoniec priniesol kominár a on sa mu chce
prostredníctvom našich novín poďakovať:
„Pred niekoľkými dňami sa mi do komína
nasťahoval roj včiel. Oslovil som teda ko−
minára  J.Križovského, ktorý si s rojom
hravo poradil aj napriek zložitosti situácie
a komín vyčistil nielen od včiel, ale aj od
sadzí. J.Križovský je skutočne Majster ko−
minár.“                        Vďačný zákazník

REGISTRAÈNÉ POKLADNE EURO
*  P R E D A J  
*  S E R V I S
* PRENÁJOM 0948 527 565

NEZABUDNITE BLAHOŽELAŤ
13.7. MARGITÁM, 14.7. KAMILOM,
15.7. HENRICHOM, 16.7. DRAHOMÍROM,
17.7. BOHUSLAVOM, 18.7. KAMILÁM,
19.7. DUŠANÁM
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30.6. FILIP z Obeckova, 2.7. VANESA zo
Závady, 3.7. SEBASTIAN z Chrastiniec,
MATEJ z V. Zlievec, 5.7. PETER z
V. Krtíša, 6.7. JAKUB z V. Krtíša 

NARODILI SA

30.6. LADISLAV ZAŤKO, nar. v r. 1938 zo
Želoviec, 1.7. VLADIMÍR NOVÁK, nar. v r.
1952 z D. Strhár, MUDr. VOJTECH RIGO,
nar. v r. 1939 z V. Krtíša, ANNA KALMÁ−
ROVÁ, nar. v r. 1926 zo Širakova, 4.7. Š−
TEFAN MEDVEĎ, nar. v r. 1944 z V. Krtí−
ša, ERVIN KORBEĽ, nar. v r. 1990 zo Zá−
horiec, NINA SKUBEŇOVÁ, nar. v r. 1975
z V. Krtíša, 6.7. PAVLÍNA FAJČÍKOVÁ,
nar. v r. 1939 z D. Strehovej

OSUD SFÚKOL SVIEČKU ICH ŽITIA

V tichu úprimných
slov chceme vyjadriť
naše poďakovanie

všetkým dobrým ľu−
ďom, ktorí spolu s

nami 30.6.2009 odpre−
vadili na poslednú

cestu nášho milova−
ného syna, manžela,

otca, brata, bratranca,
krstného syna a krstného otca 

TIBORA GYŐRGYA 
z Kosihoviec, ktorý nás náhle opustil

vo veku nedožitých 46 rokov. Ďakujeme
za všetky kvetiny a prejavy úprimnej

sústrasti tlmiace našu bolesť a hlboký
žiaľ.                       Smútiaca rodina.

POĎAKOVANIE
"V živote človeka sú chvíle, o ktorých

vieme, že prídu a predsa nás ich
príchod prekvapí. Tým skôr, keď prídu

náhle a neočakávane."
Cez nesmiernu temnotu žiaľu preniká
k nám aspoň slabý lúč útechy, ktorý
sme dostali od najbližších, priateľov
a známych, ktorí vyprevadili 6.7.2009

nášho drahého 
JOZEFA DOLU

zo Želoviec, ktorý nás nečakane
opustil 3.7.2009 vo veku 53 rokov.

Ďakujeme za prejavy sústrasti,
kvetinové dary a našu vďaku
vyjadrujeme pohrebnej službe

Chryzantéma. 
Smútiaca rodina.

POĎAKOVANIE

"Bez Teba slnko
nesvieti, keď slzy
zastrú krásy neba,

kamkoľvek oči
pohliadnu, všade

hľadajú len Teba."
So žiaľom v srdci

oznamujeme, že nás
1.7.2009 po ťažkej
chorobe navždy

opustil náš drahý manžel, ocko a dedko
VLADIMÍR NOVÁK 

z Dolných Strhár vo veku 57 rokov. Ďa−
kujeme všetkým príbuzným, priateľom
a bývalým kolegom z policajného zbo−
ru za dôstojnú rozlúčku na jeho po−

slednej ceste a za všetky kvetinové da−
ry a prejavy sústrasti. Smútiaca rodina.

SPOMIENKA

"Odišiel si bez
rozlúčky, prišlo to tak

náhle a nečakane.
Bol si skromný vo

svojom živote
a dobrote. V modlit−

bách prosíme 
a spomíname."
Sedemnásť rokov

uplynie 14.7.2009,
kedy nás opustil náš drahý 

JOZEF TAKÁČ 
z Riečok. Spomínajú: synovia Jožko
a Milanko, dcéry Drahuška, Renatka,
Anička, manželka Julka a vnúčatá

Zuzka, Miško, Pavlínka, Paťka, Lucka,
Lukáško a Dominika. 

SPOMIENKA
"Spomienka na

Teba, drahá mamička,
stále bolí, ani čas,
ktorý uplynul, tú

bolesť nezahojí. Tri
roky, dlhá či krátka

doba zdá sa, na
Teba, mamička, za−
budnúť, nedá sa."

Tento týždeň,
18.7.2009 si pripomenieme tretie výročie

úmrtia našej milovanej manželky,
mamičky, starkej a dcéry 
KATARÍNY SZIKOROVEJ 

z Bušiniec. "Tvoju pamiatku si navždy
zachováme v našich srdciach."        

Smútiaca rodina. 

SPOMIENKA

Dňa 14.7.2009 si pripomenieme druhé
smutné výročie od úmrtia našej 
manželky, matky a starej matky 

EVY KRAHULCOVEJ 
z Ul. Dúbravskej vo V. Krtíši. S úctou a
láskou spomínajú: manžel, svokra, syn

a dcéra s rodinami.

SPOMIENKA

Smútiaca manželka zosnulého 
VLADIMÍRA NOVÁKA 

sa chce poďakovať za niekoľkoročnú
liečbu MUDr. Anne Bomborovej a ses−

tričkám Terke Zahorecovej a Monike Ná−
szaliovej. Poďakovanie patrí primárovi

oddelenia dlhodobo chorých vo VšNsP,
n. o., vo V. Krtíši MUDr. Norbertovi Ku−
čerkovi, ktorý sa snažil robiť   maximum
pre zlepšenie jeho vážneho zdravotného
stavu a MUDr. Kláre Vreteničkovej za jej
citlivý prístup, sestrám a celému perso−

nálu oddelenia dlhodobo chorých za
veľmi dobrú    starostlivosť a opateru

v posledných dňoch života nášho
zosnulého.           Mária Nováková.

POĎAKOVANIE 

14.7. Ing. VOJTECH KREMPASKÝ, 15.7.
ANNA ŽALOUDEKOVÁ, DARINA
KOPČIAKOVÁ, 16.7. PAVEL JANČOV,
PAVEL HÁMORNÍK, 17.7. HELENA ZAUŠ−
KOVÁ, 18.7. ZUZANA LACINOVÁ

POZDVIHNIME ČAŠE 
NA ICH ZDRAVIE

Čo viedlo mladého Záhorča−
na k tomuto zúfalému kroku, si
nevie nikto vysvetliť. Podľa prí−
buzných i obyvateľov obce bol
Ervin na základnej škole vý−
borným žiakom. Po prestupe
na strednú školu však začali
ťažkosti. Možno problémový
vek, možno vplyv nesprávnych
kamarátov zapríčinili, že sa je−
ho chovanie zmenilo a strednú
školu nedokončil. Ako jeho
matka i stará matka priznáva−
jú, v minulosti mal určité prob−
lémy so správaním.  V posled−
nom čase sa však zdalo, že sa
jeho chovanie i spôsob života
obracia k lepšiemu. V minulom
roku robil viac ako pol roka v
Čechách, a aj po príchode do−
mov sa snažil pracovať. 

Matka Monika:  „Akoby bol
v jeho živote impulz, ktorý
ho naštartoval k novým cie−
ľom. Robil si plány do bu−
dúcnosti. Vyrovnal si záväz−

ky voči sociálnej poisťovni,
chcel si urobiť vodičský pre−
ukaz, chodil na brigády. Pre−
to si vôbec nevieme vysvet−
liť tento jeho krok, " hovorí,
so slzami v očiach,  jeho mat−

ka v spoločnosti svojej mamy
a Ervinovej starkej, u ktorej v
Záhorciach býval. Ani jedna
nechcela uveriť, že je to práve
ich Ervín, ktorého našli neďa−
leko školy vo V. Krtíši bez zná−
mok života. 

V tú osudnú sobotu sa vy−
bral do V. Krtíša,  a ako pove−
dal starej mame, chcel ostať
na noc u svojho otca v M. Ka−
meni. Čo však nakoniec zme−
nilo jeho rozhodnutie sa už asi
nikto nedozvie...         

OSUDNÉ MLADÍKOVE ROZHODNUTIE ZDRVILO RODINU

Môžeme sa len domnievať,
či mladík E.K. počul o tragic−
kom prípade 53 ročného mu−
ža zo susedných Želoviec,
ktorý sa pre takýto osudný
krok odhodlal v skorých ran−
ných hodinách toho istého
dňa a či sa ním nebodaj in−
špiroval.  

Ak by sme verili na nejaké
paranormálne javy, mohli by
sme si myslieť, že v Želov−
ciach a Záhorciach počas to−
ho tragického víkendu  4.a

5.júla vládli nejaké sily zla a−
lebo davovej depresie. Preto−
že, okrem dvoch dokonaných
pokusov o samovraždu, sa
vraj pokúsili podobným spô−
sobom so svojim životom
skoncovať ďalší dvaja obyva−
telia − jeden  sa pokúsil obe−
siť a druhý otráviť. Okrem to−
ho mali v obci aj pohreb a je−
den z obyvateľov utrpel ťažkú
mozgovú príhodu a jeho stav
je vážny.  

−P. GAŠPAROVIČ −  

HROMADNÁ DEPRESIA V ZÁHORCIACH  A  ŽELOVCIACH?

Iba nepochopiteľné skratové jednanie mohlo,  podľa najbliž−
ších príbuzných i obyvateľov rodnej obce,  viesť 19−ročného
E.K. zo Záhoriec k tomu, že si sám siahol na život. Telo ne−
bohého mladíka našla v sobotu 4.júla niekoľko minút  po se−
demnástej hodine  visieť v areáli jednej zo základných škôl
vo V. Krtíši okoloidúca žena. Mladík sa obesil na koženom
remienku a privolaný lekár už mohol konštatovať iba smrť. 
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Ráno bola svätá omša na počesť
Sv. Ambróza, patróna včelárov,
ktorú celebroval farár Mgr. Jozef
Parák. Domáci obyvatelia i hos−
tia,  medzi ktorými boli aj člen
Ústredného výboru Slovenského
včelárskeho zväzu  Tibor Jókai,
poslanec VÚC BBSK László
Jámbor, Ing. Peter Csúsz i Ing.
Hamerlik Richárd z  SMK, hostia
z družobného Dubníka na čele so
starostom Róbertom  Oravcom,
Béla Hrubík i Gabriel Balog z
Csemadoku i hostia z Maďarska
a starostovia susedných obcí sa
potom presunuli na prírodný am−

fiteáter pri obecnom úrade, kde
sa tradične koná otvorenie a
hlavný program festivalu. Potom
nasledovalo položenie vencov k
pamätnej tabuli Kálmána Sőtéra
propagátora a učiteľa včelárstva
v tomto regióne v druhej polovici
19. storočia. Dobrú náladu prí−
tomných návštevníkov spríjemňo−
vali nie iba kvalitné občerstvenie,
či možnosť výberu medu či me−
doviny rôznej chute, ale aj kvalit−
ný program na pódiu. Od dopo−
ludňajších hodín až do neskorého
podvečera sa postupne striedali
speváci, tanečníci,  folklóristi i o−

peretní umelci v pestrom kolotoči
dobrej zábavy. Vari najviac zau−
jali malé brušné tanečnice z
miestnej materskej školy či folk−
lórny súbor zo Želiezoviec a Vini−
ce, ale páčili sa aj pôvabné sleč−
ny z tanečnej skupiny Signál z I−
peľského Sokolca či zo športovo
tanečnej školy z B. Ďarmôt. 

ŤAŽKÉ JE ROZHODNÚŤ O VÍŤAZOCH 

Už tradične sú však ťahákom fes−
tivalu v Dolinke súťaže o najlepší
agátový med a medovú kráľovnú.
Ako nám povedal porotca v súťa−
ži o najlepší med Oto Fritsch,
známy odborník z Maďarska, toh−
to roku bola kvalita prihlásených
vzoriek veľmi vyrovnaná a dobrá.
Preto sa iba ťažko rozhodovalo o
konečnom poradí na prvých
miestach. Prvé miesto a titul naj−

lepší agátový med získala spo−
ločnosť Maďarská medová cesta
z MR. Druhý bol Arpád Smetana
z Kubáňova a na treťom mieste

skončil Ján Radoš z Kamenných
Kosíh. 
Do súťaže o medovú kráľovnú sa
v jubilejnom ročníku prihlásilo 5
dievčat.  Viktória Kobelová zo Ší−
du (LC), Viktória Elzerová z Dub−
níka (NZ), Katarína Jasinská z I.
Predmostia, Gréta Plavúchová z
Fiľakova a Réka Víziová z Olo−
vár. Nechýbala ani vlaňajšia ví−
ťazka Anikó Veszlíková, ktorá
nám o ročnom medovom kraľo−
vaní povedala: "Ako medová
kráľovná som reprezentovala
na podobnom festivale v B.
Ďarmotách a počas roka som
sa najviac venovala závereč−
ným skúškam na ekonomickej
univerzite v Budapešti. Tú som
úspešne skončila, ale neostalo
mi príliš času na športovanie.
Teraz by som to chcela napra−
viť a znovu sa viac venovať si−
lovému trojboju“. 

MEDOVÉ TIRAMISU OD KRÁĽOVNEJ CHUTILO VŠETKÝM 

Chceš byť šťastný jeden deň,  vypi si. Chceš byť šťastný jeden rok, ožeň sa. Chceš byť šťastný celý život, venuj sa včeláreniu. 
(Múdrosť neznámeho autora) 

Medový festival v Dolinke si počas svojej  10 ročnej existencie vypracoval už  tradičný scenár.

V pestrom kultúrnom popoludní si tie svoje programy našli malí i
veľkí diváci

Starosta Dolinky Ing. Józef Na−
gy pozorným zrakom sledoval
dianie na festivale a s jeho cel−
kovým priebehom mohol byť
spokojný.   

(Pokračovanie na strane 5)

Tanečnice z I. Sokolca zaujali
svojim umením i kostýmami
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Kvetinová korunka pre 
kráľovnú Katarínu

Z tohtoročných uchádzačiek o ti−
tul Medovej kráľovnej porotu naj−
viac zaujala a kvetinovú korunku
víťazky si prevzala 19 ročná Ka−
tarína Jasinská. Prvou vicemiss
bola Gréta Plavúchová a na tre−

ťom mieste skončila Réka Vízio−
vá.   
Po vyhlásení výsledkov nám no−
vá Medová kráľovna povedal nie−
čo o sebe: 
"Študujem na  Hotelovej aka−
démii v Piešťanoch, kde som
tohto roku skončila  4 ročník s
výučným listom. Prospela som
s vyznamenaním a chcem ďalej
pokračovať v štúdiu v maturit−
nom ročníku. Na súťaž som sa
pripravovala a upiekla som me−
dové tiramissu, ktoré, si mys−
lím, všetkým chutilo. Môj slo−
gan znel : Med je zdravší ako
cukor a preto neľutujte peniaze
vydané za tento prírodný pro−
dukt. Jedzte med a  budete
zdravší“. 
Vyhlásením výsledkov súťaží a
ani posledným vystúpením na pó−
diu amfiteátra sa zábava  v Dolin−
ke nekončila. Jej obyvateľov, ale
aj obyvateľov okolitých i vzdiale−
nejších obcí lákal večerný kon−
cert. Najmä Charlie, známy spe−
vák z Maďarska priťahoval pozor−
nosť i záujem hostí. Predtým sa
však ešte predstavili Goldie a o
polnoci mali vystúpenie hudobníci
z revivalovej skupiny Quinne.
Dobrá nálada zdržala hostí aj dl−
ho po skončení koncertu a po−
slední z návštevníci jubilejného
10. Medového festivalu odchá−
dzali z Dolinke až potom,  keď už
bolo slnko nad horizontom a z ú−
ľov začali vylietať prvé včielky... 

−P. GAŠPAROVIČ −

(Dokončenie zo strany 4)

Na nádvorí hradu si mohli ná−
vštevníci pozrieť predmety a nára−
die používané v dávnych dobách
včelárenia, ochutnať či zakúpiť
med rôznych druhov či výrobky z
medu a jeho produktov. Nádvorie
spestrili práce žiakov Ľudovej ško−
ly umenia, ktorí súťažili o najkrajšiu
kresbu s tematikou včelárstva. Sú−
časťou tejto prehliadky bola aj o−
chutnávka medového pečiva, kto−
ré pripravili manželky či dcéry vče−
lárov.  Tí, ktorí sa včeláreniu venu−
jú aktívne, si mohli najnovšie infor−
mácie vypočuť na odborných pred−
náškach. Medzi prednášajúcimi a
hosťami boli aj člen Výkonného vý−
boru Slovenského včelárskeho
zväzu Ján Píša, riaditeľ Ústavu
včelárstva v L.Hrádku Ing. Ján Ko−
pernický, CSc.,  i jeho kolegyňa
MVDr. Tatiana Čermáková. 
Počas slávnosti ocenili zaslúžilých
včelárov, z ktorých Ján Ivanič zo
ZO SZV z M. Kameňa získal strie−
borné ocenenie. Okrem neho
Čestné uznanie získalo ďalších 10
včelárov z M. Kameňa, 3 z D.
Strehovej a jeden Z D. Lomu. Sa−
mozrejme, že sa včelári pochválili
aj svojou produkciou medu v súťa−

ži o najlepší med. Podľa poroty
mal najlepší agátový med Jozef
Fukáč, na 2. mieste bol Miroslav
Rovňák (obaja z M. Kameňa) a
3.miesto Jozef Jáhn z V. Stracín.
Súťaž v kvetových medoch ovlád−
la rodina Rovňáková z M. Kame−
ňa. Zvíťazil M. Rovňák s medom z
Pajasanu žľaznatého. Druhé mies−
to obsadila jeho matka Eleonóra
Rovňáková s medom z Gaštana
jedlého a tretí skončil znovu M.
Rovňák s medom z Ďatelinky
modrej.
O tom, prečo je potrebné organi−
zovať podobné podujatia nám
hlavný organizátor Ing. Michal An−
talík, CSc., povedal: "Počet
včelstiev na Slovensku klesá a
mladí včelári neprichádzajú. Ta−

kýmito výstavami chceme infor−
movať verejnosť a hlavne mla−
dých ľudí o tom, prečo je včelá−
renie užitočné. Nie iba kvôli pro−
dukciu medu, ale aj preto, že je
potrebné pre opeľovanie hmy−
zomilných rastlín, ovocných
stromov a ostatných plodín. Je
dokázané, že opeľovaním stúpa−
jú výnosy čerešní, uhoriek, sl−
nečnice i repky. Aj pre naše
poľnohospodárstvo je dôležité,
aby včelárstvo na Slovensku
naďalej napredovalo. Preto
chceme medzi nás pritiahnúť
mladých ľudí. Na podobných
podujatiach vidia čo je to vče−
lárstvo. Bolo by dobre organizo−
vať podobné akcie každý rok."   

−P. GAŠPAROVIČ−  

FK Záhorce pozýva 
priaznivcov futbalu na turnaj 
O  Pohár FK Záhorce 

dňa 26.júla 
so začiatkom o 12.30 hod. 

Na futbalovom ihrisku v
Záhorciach sa stretnú futbalové
mužstvá z Príbeliec, Želoviec,

Slovenských Ďarmôt
a Záhoriec. Športové popolud−
nie Vám okrem futbalu spríjem−
ní aj bohatá tombola a chutné

občerstvenie.

Viktória Elzerová z družobného
Dubníka bola pre viacerých
účastníkov favoritkou v súťaži o
Medovú kráľovnu. 

Mladých včelárov lákajú ako včely na med
   Náš región je dlhé desaťročia
známy svojim poľnohospodár−
stvom, ovocinárstvom, vinár−
stvom ale aj včelárstvom. Ne−
dávno si včelári z okolia Modré−
ho Kameňa pripomenuli už 90.
výročie organizovaného včelár−
stva v tomto regióne. V priesto−
roch SNM − Múzea hračiek a báb−
karských kultúr na hrade v M.
Kameni 28.júna pri tejto príleži−
tosti zorganizovali  spoločen−
sko−kultúrne podujatie pod náz−
vom Hradné medovanie. 

Tieto sumy ste tipovali minulý týždeň: ANETA ZÁHORSKÁ, K. Kosihy
50.43 EUR, 52.13, 50.09, 54. 72,50. 18,51.69, 54.72, 54.06, 50.62,
50.81, 53.36, 51.14, 53.46, STANISLAV MAČUDA, D. Strehová 52.27,
50.71, 52.33, ATTILA HOLOVEC, V. Krtíš 51.00, HELENA CÍFEROVÁ,
V. Krtíš 54.84, ONDREJ CÍFER, V. Krtíš 54.91, 54.08, PETER PET−
RUS, V. Krtíš 54.12, ŠTEFAN ĎŐRĎ, S. Plachtince 51.94, 50.01, LA−
DISLAV BARKO, Bušince 50.18, JOZEF PAŽITKA, V. Krtíš 52.27, KA−
TARÍNA VARANAIOVÁ, V. Krtíš 50.02, 54.98, 52.55, 53.05, DUŠAN
LONGAUER, Žihľava 53.01, 53.03, 53.05, 53.06, 54.91, 54.92, 54.94,
54.96, 54.97, 54.98, 52.01, 52.02, 52.03, 52.04, 52.92, 52.93, 52.96,
52.97, KAROL BUGYI, Vinica 52.29, 52.38, 52.37, 52.36, 52.34, 52.33,
52.32, 52.31, 52.27, 52.26, 52.46, DUŠAN ĎURČOV, Hrušov 52.87,
52.52, 51.59, 53.46, 50.41, 52.26, 52.46, 53.86, 54.25, 51.39, 52.47,
FRANTIŠEK FÓNOD, Kosihovce 52.33, DIONÝZ ORLÍK, V. Krtíš
53.01.

V sklenenom mešci je:

.................... �
Meno a adresa:Meno a adresa:

−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−

−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−

−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−

Stále nepadol sklenený bank



6/ 13. júl 2009

"TEŠÍME SA NA NOVÝCH 
KAMARÁTOV" 

l Romanko Slovák
"V škôlke som sa najradšej hrával. Do
školy sa teším, lebo sa naučím čítať, pí−
sať a  počítať. Mám už pripravenú peňa−
ženku, tašku, perečník a vrecúško."
l Anička Kukolíková
"Mne sa v škôlke páči, najradšej si tu
kreslím. Učím sa už aj čítať. Na čítanie
sa teším aj keď pôjdem do prvej triedy.
A takisto aj na nových kamarátov."
l Roan Markovič
"Veľmi rád si maľujem, a preto bude mo−
jím obľúbeným predmetom v škole vý−
tvarná výchova. Bol som už aj na vý−
tvarnej súťaži, kde som vyhral medailu."
l Robko Sitár
"Teším sa na výtvarnú, veľmi rád maľu−
jem les s pastelkami a farbami. Do ško−
ly sa teším, lebo tam budú so mnou
chodiť aj niektorí kamaráti zo škôlky."
l Sofia Cudišová
" Najradšej počítam, hrám sa, kreslím i
spievam. Keď pôjdem do školy, budem
navštevovať dramatický krúžok, na kto−
rý sa už teraz veľmi teším. Budú mi chý−
bať pani učiteľky a kamaráti zo škôlky."
l Dominika Lupová
"Som veľmi rada, že už pôjdem do ško−
ly. Naučím sa  čítať, písať, počítať, bu−
dem mať stále dobré známky. Mám už
pripravené aj dosky, dva peračníky a
dva ruksaky. Jeden ruksak je s macíkmi,
ten budem nosiť skôr a potom druhý ru−
žový."
l Henrieta Mirgová
"Teším sa na učenie, na výtvarnú, počí−
tanie a na modelársky krúžok. Rada mo−
delujem z plastelíny."
l Barborka Výbošťoková
"Najviac sa mi páči, keď sa v škôlke roz−
právam s pani učiteľkou. Keď pôjdem
do prvej triedy, budem najradšej kresliť,
čítať a počítať."  

"BUDÚ NÁM CHÝBAŤ 
HRAČKY AJ UČITEĽKY" 

l Emka Balgová
"Ja sa teším do školy preto, lebo sa tam
naučím písať aj čítať. V škôlke bolo dob−
re, spievali sme si, hrali sa, cvičili, mala
som dobrých kamarátov aj učiteľky."
l Katka Nagová
"Zo škôlky mi budú najviac chýbať naše
učiteľky. Som rada, že už pôjdem do
školy, mám pripravenú aj tašku."
l Dianka Turanová
"V škôlke najradšej cvičím, kreslím,
hrám sa a spím. Som zvedavá na  nové
pani učiteľky a na kamarátov."
l Dorotka Turoňová
"Budem chodiť do tej istej školy ako
moja sestra, takže sa budeme stretávať

(Pokračovanie na str.7)

MŠ na Hviezdoslavovej V.Krtíš: 1. skupina (hore) zľava: Emka Balgová, Katka Nagová, Dianka
Turanová, Dorotka Turoňová, Andrejko Gemer, Tomáško Kortiš, Maťko Bendík, Tomáško Pavlov,
Jakubko Horváth.
2. skupina: zľava: Laurika Ďorďová, Nikolka Beňová, Dadka Jóriová, Patrik Budáč, Maťko Madar,
Aďko Potočník, Richard Nagy, učiteľka Alžbeta Labáthová

MŠ na Poľnej V. Krtíš: Horný rad zľava: Miňo Vlačuha, Hasan Kliment, Jarka Kováčová, Vaneska
Pitiyová, Bianka Štiavnická, Krtistínka Šipulová, Zuzka Labátová, Gabinko Kučík, Danko Ruman,
dolný rad zľava: Christopher Petráš, Nikolka Stojková, Natalka Michalíková, Vaneska Sabolová,
Veronika Parobeková, Saška Resutíková, Vaneska Fabianová.

MŠ NA
ČERVENEJ 
ARMÁDY

MŠ NA
HVIEZDOSLAVOVEJ 

Navštívili sme predškolské zariadenia vo Veľkom Krtíši, aby sme zistili

MŠ na ul. Červenej armády V. Krtíš: Zľava: Sofia Cudišová, Barborka Výbošťoková, Jožka
Tóthová, Henrieta Mirgová, Anna Kukolíková, Dominika Lupová, Robko Sitár, Filip Weisenpacher,
Roan Markovič, Roman Slovák, Radko Pompa, učiteľka Viera Kováčová.

NA ČO SA TEŠIA BUDÚCI PRVÁCI
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(Dokončenie zo str.6)
cez prestávky. Teším sa, že si už
budem môcť sama prečítať knižky,
ale som smutná, že idem preč zo
škôlky."
l Andrejko Gemer
"Najviac mi budú zo škôlky chýbať
hračky a pani učiteľky. Ale som rád,
že už idem do školy, budem veľa čí−
tať, písať a spoznám nových kama−
rátov."
l Tomáško Kortiš
"Mám už pripravenú školskú tašku
aj peračník. Čítať už viem, tak sa
musím naučiť ešte písať. Najradšej
si čítam rozprávky."
l Tomáško Pavlov
"Teším sa na kamarátov, čítanie, pí−
sanie a známkovanie. Moja mamin−
ka je učiteľka a bude ma v škole u−
čiť. V škôlke som najviac robil ne−
zbedu, aspoň to o mne všetci ho−
voria."
l Maťko Bendík
"Doma mám počítač a keď pôjdem
do školy, dostanem k nemu aj
internet. Najviac mi budú chý−
bať hračky, ale aj kamaráti. Ja−
kub ide tiež do mojej školy, tak−
že som rád. Mám tri školské taš−
ky, jedna je modrá a je na nej
krásny psík."
l Jakubko Horváth
"Chcem sa naučiť čítať, písať a
rátať. Z rozprávkovej knižky
som sa už  učil aj písmenká.
Veľmi rád si maľujem. Bol som
aj na súťaži, kde som namaľoval
obrázok z rozprávky o zaja−
coch."          
l Aďko Potočník
"V škôlke som najradšej pozeral
knihy a hral sa. Strašne sa te−
ším do školy, lebo sa naučím čí−
tať a počítať. Mám už pripravené
aj nejaké veci, napríklad modrú
tašku s macíkmi."
l Nikolka Beňová
"Ja poznám už aj niektoré pís−
menká, ale v škole sa chcem
naučiť všetky. Budem dobrá
žiačka. Zatiaľ viem napísať len
svoje meno. Najradšej budem
mať telesnú výchovu, lebo rada

cvičím. Zo škôlky mi budú najviac
chýbať kamarátky a pani učiteľky."
l Maťko Madar
"Rád pozerám knižky, hrám sa a
kreslím. Na školu sa veľmi teším..
Mám už tašku na telesnú, pravítko,
perá a peračník."
l Dadka Jóriová
"V škôlke som sa rada hrala a to mi
bude v škole chýbať. Ale som šťast−
ná, že už konečne pôjdem do ško−
ly." 

"BUDÚ MI CHÝBAŤ 
KAMARÁTI  ZO ŠKÔLKY" 
l Gabinko Kučík
"Najviac sa teším na to, že sa v ško−
le naučím písať a čítať, ale aj na no−
vých kamarátov a učiteľky. Budem
dostávať samé včeličky. V škôlke
som rád pracoval − obkresľoval, ma−
ľoval, vystrihoval a lepil."

l Saška Resutíková
"Som rada, že si budem vedieť sa−
ma prečítať rozprávky. Niektoré pís−
menká už poznám. Viem si napísať
aj svoje meno. Do školy budem no−
siť ružovú tašku s princeznou."
l Hasan Kliment
"Zo škôlky mi budú najviac chýbať
kamaráti, dinosaury, autíčka a skla−
dačky. V škole budem mať najrad−
šej telesnú výchovu, lebo mám rád
futbal, hokej aj pinpong. Chcem aby
som dostával samé dobré známky."
l Veronika Parobeková
"Teším sa do školy na to, že sa na−
učím čítať a písať, ale aj na nových
kamarátov. Mám už kúpenú tašku,
ceruzky, farby a zošity. Do triedy so
mnou bude chodiť aj kamarátka
Saška Resutíková."
l Christopher Petráš
"V škôlke som sa rád hrával. Do
školy sa mi asi veľmi nebude chcieť
chodiť. Ale myslím, že čítanie a pí−
sanie ma bude baviť."

l Bianka Štiavnická
"Keď pôjdem do školy, budem na−
vštevovať aj krúžky −  kreslenie a
mažoretky. Rada sa hrám, preto sa
teším, že aspoň cez prestávky sa
budeme môcť chvíľku pohrať a po−
tom cez hodiny opäť pracovať." 

"TEŠÍME SA 
NA ODPOVEDE PRED

TABUĽOU"  
l Paťko Bari
"Teším sa do školy, najviac na to,
ako budem písať, a ako sa môžem
postaviť pred tabuľu, keď ma pani
učiteľka vyvolá. V škôlke bolo dob−
re, mal som dobrých kamarátov aj
učiteľky."
l Kristínka Radošová
"V škôlke sa cítim dobre, veľa si tu
kreslíme aj spievame. Teším sa do
školy na písanie a čítanie."

l Filipko Hronček

"Som rada, že sa naučím čítať, písať
aj rátať a takisto že budem mať no−
vých kamarátov. Do školy mám už
pripravený aj vak so Spidermanom."
l Simonka Bernátová
"Mne je v škôlke dobre, cvičím,
spievam, hrám sa s bábikami, aj v
kuchynke s riadikmi. Najviac sa te−
ším, že budem vedieť čítať a písať a
že pred tabuľou budem hovoriť bás−
ničky."
l Miška Štrbová
"V škôlke sa najradšej hrám, baví
ma všetko, mám tu dobré kamarát−
ky. Niektoré pôjdu so mnou aj do
školy."
l Emka Peničková
"Páči sa mi v škôlke, kreslím si,
hrám sa s kockami. Teším sa už
aj na nových spolužiakov v prvej
triede, ale hlavne na to, že sa bu−
dem učiť angličtinu. Niečo po an−
glicky už aj viem."
l Davidko Petrežél
"Najradšej sa hrám v škôlke s Fili−
pom, on je môj najlepší kamarát.
Som rád, keď sme vonku na dvore
alebo na piesku. Do školy sa teším
na učenie, ale aj na to, keď ma pani
učiteľka vyvolá ku tabuli. Mám už
pripravenú aj školskú tašku a roz−
vrh hodín."  

"UROBILI SME SI
LETS´DANCE"  

l Mariánko Mázor
"Najviac sa teším na nových kama−
rátov v škole a takisto aj na učenie.
V škôlke mi bolo dobre. Chodil som
sem tri roky."
l Paťka Sárová − Ferová
"Učiteľky v škôlke máme veľmi dob−
ré a pekné. Dobre nás učia a dovo−
lia nám, aby sme boli asistentkami
mladším deťom. Veľa sa tu aj hrá−
me, tancujeme, kreslíme. Nedávno
sme sa hrali na Lets´dance. Mali
sme svoju porotu a tancovali sme v
pároch. Vyhrala “Adela Banášová s
Peťom Modrovským”. Ja som bola
“Adela” a “Peťo” bol Maťko Kyseľ.
Do školy sa teším na gymnastiku,
čítanie, počítanie a písanie."
l Karinka Dobošová
"V škôlke mi je dobre, baví ma kres−
lenie, hranie a páči sa mi Evička (E−
vička a deti je projekt, ktorý robila škôl−
ka so Slovenským červeným krížom −
pozn. red.). Viem už aj čítať a teším
sa do školy. Mám pripravenú tašku,
peračník, aj bombičky. Som rada, že
spoznám nových spolužiakov."
l Emka Kozmová
"Keď pôjdem do školy, zapíšem sa
na tanec. Bude ma baviť aj učenie,
hlavne matematika, pretože viem
trošku už aj počítať."
l Samko Adam
"Veľmi rád kreslím a spievam. Vy−
hral som v súťaži Zlatý slávik, ktorá
bola vo V. Krtíši. Postúpil som aj do
ďalšieho kola v Krupine. Tam vy−
hrali všetky deti. V škôlke sa mi pá−
či všetko a teším sa, že budem mať
v škole nových kamarátov. Viem už
aj čítať a počítať."

Taxt a foro: − AŤA −

MŠ na Š.Tučeka: Prvý rad zľava: Maximilián Ďurov, Riško Adamík,
Maťko Kyseľ, Lacko Benyovics, Gabika Hívešová, druhý rad zľava:
Mariánko Mázor, Sárka Kočiová, Ivko Molnár, Grétka Ďurišová,
Karinka Dobošová, Samko Adam, ležia: Paťka Sárová, Emka
Kozmová, Jennifer Žiaková.

MŠ na SNP: Učiteľky zľava: Drahotína Hudecová, Drahoslava
Krisztianová, Iveta Ďuranová (riaditeľka MŠ), deti: stojace zľava: Paťka
Bizovová, Filipko Fonód, Kristínka Radošová, Miška Štrbová, Filipko
Hronček, Jakubko Rosenberg, Števka Stojková, Paťko Bari, Emka
Peničková, Davidko Petrežél, Lukasko Amann, kľačia: Simonka
Bernátová, Branko Chrien, Eržika Pompová.

MŠ NA POĽNEJ

MŠ NA ULICI
ŠTEFANA TUČEKA

VEĽKÝ KRTÍŠ

MŠ NA SNP
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Usporiadatelia pripravili delegácii zo
Slovenska bohatý program. Po prícho−
de do Opatowa, ubytovaní sa delegá−
cie a spoločnej večeri sa zástupcovia
slovenských športovcov a tréneri fut−
balových mužstiev, ako aj rozhodco−
via,  stretli na spoločnom posedení a
rozobrali pravidlá turnaja, ktorý sa ko−
nal 12.6.2009. Zatiaľ, čo sa tréneri a
rozhodcovia dohadovali, hráči už usi−
lovne trénovali na "bojisku" (hrisko po
poľsky), pretože po celodennom sede−
ní v autobuse im pohyb dobre padol.
Po tréningu sa spoločne s vedúcou
slovenskej výpravy Ing. Marikou Bed−
nárovou, trénerom a ostatnými členmi
delegácie vybrali na krátku prechádz−

ku večerným Opatówom. Sprievod−
com na tejto prechádzke a zároveň
celým pobytom Modrokamenčanov v
Poľsku bol poslanec mesta Andrerzej
Zychowski.

Na druhý deň v Opatówe už od rá−
na vládlo chladné a daždivé počasie.
To však nevadilo nikomu, pretože
všetci sa už tešili na nasledujúce chví−
le. Zatiaľ čo sa hráči pripravovali na
turnaj a pod vedením prezidenta klubu
MFK Modrý Kameň Igora Machavu a
trénera Dalibora Bariaka sa ďalšia
časť delegácie zúčastnila slávnostné−
ho otvorenia "Jarmarku Opatówskiho",
ktorý sa uskutočnil v centre mesta na
námestí Obrancov pokoja.

Tu sa mohli
Slováci započú−
vať do pekných
Poľských piesní,
či pozrieť veľmi
zaujímavú Oh−
ňovú šou  hasi−
čov  z Poľskej
Koprovnice. Po−
tom ich ešte ča−
kala ochutnávka
vín z produkcie
domácich viná−
rov. Po skonče−
ní prvej oficiálnej
časti dňa sa aj
táto časť delegá−
cie presunula na
školské hrisko,
kde sa stali di−
vákmi na po−
slednom zápase
modrokamen−

ských žiakov. Aj keď Modrokamenča−
nom sa ušla len tzv. zemiaková me−
daila, neubralo im to na cti, pretože sa
na bojisku držali statočne. Napriek to−
mu, že ostatní hrali trošku iný futbal,
ako sa hrá u nás, my sme podali v cel−
ku pekný športový výkon, za ktorý sa
naša delegácia  ani hráči samotní ne−
museli hanbiť.

Po obede, už nasledovalo prijatie
delegácie primátorkou Opatówa Mgr.
Krystynou Kielisz, ktorá všetkých milo
privítala, pohostila a zároveň vyjadrila
nádej, že družba medzi Opatówom a
Modrým Kameňom sa bude naďalej
rozvíjať vo všetkých oblastiach. Záro−
veň prijala pozvanie na Gaštanové
slávnosti do Modrého Kameňa. Po
malej recepcii sa už všetci presunuli
na amfiteáter, kde pani primátorka a
starosta spoločne otvorili hlavný kul−
túrny program. V programe účinkova−
lo množstvo umelcov, za všetkých je
potrebné spomenúť vystúpenie poľ−
ského armádneho orchestra, ktorý zo−
žal, nielen od slovenskej delegácie,
obrovský aplauz. Ulice v blízkosti do−
mu kultúry lemovalo množstvo stán−
kov, v ktorých sa mohli prezentovať
domáci výrobcovia tradičných výrob−
kov. No a diskotékou, na ktorej sa
všetci dobre zabavili, sa sobotný deň
skončil.

Nedeľa ráno, raňajky, posledné slo−
vá na rozlúčku, odovzdanie darčekov
a odchod domov na Slovensko, do
Modrého Kameňa. Pretože, aj keď sa
všetkým v Opatówe veľmi páčilo a
mnohí si odtiaľ priniesli pekné zážitky,
či nové priateľstvá, slovenské príslovie
hovorí: "Všade dobre, doma najlep−
šie".
Čo sa družby miest týka, je viac ako
isté, že táto sa tak rýchlo neskončí, ale
bude sa naďalej rozvíjať a utužovať,
pretože priateľstvo nie je len obyčajné
slovo, je to slovo ktoré obnáša oveľa,
oveľa viac. Každý, kto má priateľov a
kamarátov v cudzine a spoznáva inú
kultúru ako je tá naša, chce spoznať
stále viac a viac. A tak je to aj s dvo−
mi mestami. Slovenským mestečkom
Modrý Kameň a poľským Opatówom.  

− ZUZANA KUPCOVÁ − 
FOTO: ZUZANA KUPCOVÁ 

a JAROSLAV CZUB 

Žiacke mužstvo MFK M. Kameň po zápase s prezidentom klubu
Igorom Machavom (prvý zľava) a trénerom Ing. Daliborom
Bariakom (prvý sprava). 

Náš MODRÝ KAMEÒ a poľský OPATÓW sa približujú

Delegácia z M. Kameňa na otvorení kultúrneho podujatia
"JARMARK OPATOWSKI".

Ohňová show hasičov z Koprovnice. 

Modrokamenská delegácia na slávnostnej recepcii u primátorky mesta Opatow Mgr.
Krystyny Kielisz.

Futbalistom žiackeho mužstva
MFK M. Kameň odovzdal pohár
viceprimátor mesta Adam
Mazurek.

Delegácia Modrého Kameňa, zložená z poslancov Mestského zastupiteľstva Ing. Márie Bednárovej, Igora Macha−
vu, Michala Černáka a kultúrnej pracovníčky mesta Zuzany Kupcovej, sa 13.−14.6.2009 zúčastnila kultúrneho po−
dujatia, v družobnom poľskom meste Opatów, pod názvom "Jarmark Opatowski". Súčasťou tohto podujatia bol aj
medzinárodný futbalový turnaj o pohár burmistra mesta Opatów. Na tomto športovom podujatí Mesto Modrý Ka−
meň pod vedením trénera Ing. Dalibora Bariaka reprezentovalo žiacke mužstvo MFK Modrý Kameň.
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POCHVALA SPOZA 
HRANÍC OKRESU

Počas slávnostného popoludnia
sa počet obyvateľov Glabušoviec
(108) niekoľkonásobne rozrástol a
nechýbali medzi nimi ani vzácni
hostia. Predseda SDKÚ Mikuláš
Dzurinda, poslanci NR SR Ján Go−
lian a Jozef Mikuš − poslanec VÚC

BBSK,

poslanec VÚC BBSK Peter Libiak i
starostovia okolitých obcí. Hostí, ale
aj domácich zaujali ukážky ľudovej
tvorivosti a zručnosti majstrov sta−
rých remesiel z neziskového zdru−
ženia Naša Domovina. 
Jeho manažér Jozef Rusňák o ňom
hovorí: "Naša organizácia existu−
je už 12 rokov. Je to voľné zdru−
ženie remeselníkov, ktorí pôsobi−

li v bý−

valom žiarskom okrese, ale má−
me dosah aj na celé Slovensko.
Máme tu šperkárku, košikára,
rezbára, hrnčiara, priadku, ma−
liarku na sklo, čipkárku. Sú to

často remeslá, ktoré deti
vidia a poznajú už iba v
rozprávkach v televízii
alebo múzeách. Už  dva
roky spolupracujeme aj
s klubom telesne znevý−
hodnených. Robia krás−
ne veci a dostávajú
možnosť adaptovať sa
do spoločnosti, čo im
dosiaľ nikto nedal. Sme
radi, že nás starosta po−
zval do tejto obce, aj keď
som ju musel dlho hľa−
dať na mape. Neľutujeme
však. Všetci sme prekva−
pení organizáciou, prog−
ramom i výborným gulá−
šom. Ešte sa nám nesta−

lo, že by sme niekde mali toľko
druhov guľášov na výber. Je to
jedna z najkrajších akcií, na kto−
rých sme sa zúčastnili. Všetka
česť pánovi starostovi a všet−
kým, ktorí to organizovali."
Ako je vidieť, sami často nevieme,

čo doma máme. Zdá sa, že ľudia "z
vonka" vedia viac oceniť prácu pri
organizovaní podobných podujatí
ako je aj deň obce. Gulášov pri tom
bolo nie iba viacero druhov − (bara−
ní, z diviny, fazuľový i bravčový), ale
boli aj výborné, o čom  svedčia
prázdne kotlanky.    

ĽUDIA BY NEMALI 
SEDIEŤ DOMA 

O kvalitný program a dobrú zá−
bavu divákov  sa postarali účinkujú−
ci z dychovej hudby z maďarského
Erhalyomu, operetnými melódiami
Gabika Csingerová a rezkými slo−
venskými spevmi i tancami členovia
folklórnych súborov z Ďatelinky i Kr−
tíšana. Priateľské stretnutie v Gla−
bušovciach ocenil aj M. Dzurinda,
ktorý pre naše noviny povedal: ".
Dobre mi padne, keď vidím, že sa
ľudia na juhu Slovenska vedia
pozdraviť nielen medzi sebou,
ale aj s priateľmi zo susedného
Maďarska. Je pekné takto žiť. Ľu−
dia by sa mali stretávať. Práve
keď sú horšie časy, by sa nema−
li zatvárať doma medzi  stenami
bytu či domu, ale mali by vyjsť
von. A myslím si, že je povin−
nosťou starostov našich obcí,
aby organizovali takéto poduja−
tia, ktoré budú dávať ľudí za je−
den stôl. Je dôležité aby sa ľudia
dokázali aj zabávať a pri tej zá−
bave sa vedeli povzbudiť,  vyme−
niť si skúsenosti, požalovať sa
jeden druhému. Je to ľudské.
Myslím si, že je veľmi dobré strá−
viť sviatočné popoludnie spolu
nielen v rámci dediny, ale aj pria−
teľov z okolitých dedín, ba aj v
rámci cezhraničnej spolupráce.
Je to veľmi sympatické."
Sympatické je aj to, že priateľstvo a
dobrá nálada v Glabušovciach po−
kračovala pri diskotékovej hudbe až
do skorých ranných hodín. Iba ťaž−
ko sa lúčili účastníci osláv v Glabu−
šovciach so svojimi starými i nový−
mi priateľmi, ale všetci sa už tešia
na stretnutie pri budúcoročnom, tak
trochu jubilejnom  755−tom  Dni ob−
ce.  

−P. GAŠPAROVIČ− 

“Starosta musí všetkých ľudí posadiť za jeden stôl”
Spoločná oslava 750. výročia prvej písomnej zmienky o obci pred

štyrmi rokmi sa Glabušovčanom tak zapáčila, že odvtedy si Deň ob−
ce pripomínajú každý rok. Aj na ten tohtoročný sa všetci tešili a pri−
pravovali. Vedenie obce na čele so starostom Ľudovítom Vargom
pripravili kultúrno−športové stretnutie obyvateľov obce a ich priate−
ľov na sobotňajšie popoludnie 27.6.  Aj keď ranné daždivé počasie
futbalistov z Kováčoviec a Čelár odradilo od účasti na futbalovom
turnaji, diváci mohli sledovať napínavé medzinárodné stretnutie
mužstiev z družobnej maďarskej obce Erhalyom a výberu SDKÚ
Banskobystrického kraja. Aj keď podstatnejšie ako výsledok bolo
stretnutie priateľov, ako poznamenal starosta Ľ. Varga, škoda, že
ten pekný pohár neostal doma. 

Medzi hosťami, ktorých na obecných oslavách v Glabušovciach
privítal starosta Ľudovít Varga (úplne vľavo), boli aj M. Dzurinda, J.
Mikuš, P. Libiak, starosta Čelár Vojtech Ádám a J. Filkus starosta
z M. Zlievec.

Mužstvo výberu SDKÚ z BBSK v súboji s maďarskými súpermi tesneprehrali.

O prácu ľudových majstrov sa zaujímali nielen dospelí, ale aj deti. 

Pri sledovaní kultúrneho programu bolo divákom veselo.

Za svoje vystúpenie pod dohľa−
dom vedúcej súboru Lýdie Ta−
káčovej zožali členovia Krtíša−
na, ale aj Krtíšančeka zaslúže−
ný potlesk. 
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Poobede na ihrisku vystriedali det−
ských aktérov už odrastenejší borci.
Na futbalovom turnaji sa predstavili
mužstvá seniorov z domácich Čebo−
viec a V. Krtíša, futbalisti z Herencsé−
nyu a zmiešané poľsko−česko−slo−
venské mužstvo, ktoré  tvorili hráči zo
Szaflar, Podivína a mládežníci z Če−
boviec. Najviac sa darilo starým pá−
nom z Čeboviec, ktorí na ihrisku uká−
zali, že to s loptou stále vedia. Najprv
si v semifinále poradili s rovnako
starými súpermi z V. Krtíša a v boji o
prvenstvo porazili Herencsény. Tí v
boji o finále vyradili nezohraté muž−
stvo V−4. V zápase porazených o tre−
tie miesto zvíťazili zohratejší Veľkokr−
tíšania. 
Počas posledných zápasov však po−
hľady futbalistov čoraz častejšie sme−
rovali k miestam, kde družstvá ku−
chárov z družobných obcí varili gulá−
še podľa svojich osvedčených recep−
túr. Z domácich Čeboviec sa o naj−
lepší guláš snažili poľovníci i šachisti.
Prekvapiť súpera i porotcov chceli ry−
bári, ktorí pripravovali halászlé. Že−
ničky z Herencsényu ku tradičným
surovinám kotlíkového guláša pridali
aj struky zelenej fazuľky a všetko za−
hustili  smotanou. Porotcom, a aj
väčšine divákov, najviac
chutil guláš, ktorý pri−
pravili hostia z
Moravy. Podľa
ich zvyku ho
zahus t i l i
mú−

k ou ,
čo mu dodalo
správnu gulášo−
vú hustotu a keď
ste si ho na tanieri do−
chutili pripraveným nastrúha−
ným chrenom, nemal chybu. Moravá−
ci zabodovali aj kysnutými svadobný−
mi koláčikmi. Malé koláčiky plnené
lekvárom, tvarohom či džemom mali
jedinú chybu. Bolo ich málo.

"NEPIJEME PRETO, ABY
SME SPADLI, ALE  PRETO,
ABY SME SA  POVZNIESLI" 

(perzské príslovie)
Českí priatelia prekvapili aj tým, že

do II. ročníka súťaže vín Festival vín
Čebovce 2009 poslali až 45 vzoriek.
Ako nám povedal hlavný organizátor
súťaže Ing. Ladislav Ďorď, okrem toho

25 vzoriek prišlo aj z Maďarska a na
úctyhodných 180 ich doplnili vinári z
celého Slovenska. 
Ing. L. Ďorď: "Vzorky hodnotili 4 od−
borné komisie v 5 kategóriách −
biele suché, biele  ostatné, červené
suché, červené ostatné a ružové.
Hodnotilo sa 100 bodovou stupni−
cou s tým, že za čírosť sa už teraz
dáva buď 1, alebo 5 bodov. Aj pre−
to bola znížená bodová hranica pre
udelenie zlatej medaily na 88. Nad
92 bodov sa udeľovala Veľká zlatá
medaila. Tú získal jediný pestova−
teľ Ing. Jozef Képeš z Kosihoviec.
Jeho Frankovka modrá, výber z
hrozna z roku 2006 získala 92,75 b.
a titul šampióna výstavy medzi čer−
venými vínami." 
Šampiónmi výstavy boli aj Chardon−
nay, výber z hrozna 2008, Ing. Miloša
Vidlářa z Podivína ČR u bielych su−
chých vín, medzi bielymi ostatnými to
bol Rízling rýnsky ľadový zber 2008
spoločnosti Agro−Movino, s.r.o. V. Kr−
tíš a šampiónom ružových vín sa sta−
lo Rosé −cuvee 2008 Ing. Miloša Vid−
lářa. Cenu OZ Motív pre najlepšie ví−
no z krajín V−4, okrem Slovenska, zís−
kala Szőllősi pincészet z Neszmélyu v
MR a cenu starostu obce Čebovce

pre najlepšie víno
z Čebo−

v i e c

do−
stal A−

lexander
Czafík za Merlot,

neskorý zber 2008. 
Celkovo porota udelila 30 Zlatých, 53
Strieborných a 43 Bronzových medai−
lí. O to, či porota rozhodla naozaj
správne sa mohli návštevníci višegrád−
skeho stretnutia presvedčiť na ochut−
návke. Ing. L. Ďorď i ostatní organizá−
tori z OZ Geruša, OZ Motív, OcÚ Če−
bovce i Višegradského fondu veria, že
Festival vín v Čebovciach získa popu−
laritu, a aj ďalšie ročníky budú aspoň
také úspešné, ako ten tohtoročný. Veď
Čebovce sú svojou produkciou vína
známe už dlhé roky a nie iba na Slo−
vensku.   −P.G.− 

Tak, ako sme vám sľúbili, prinášame druhú časť mozaiky pestrého programu, ktorý počas stretnutia priateľov
z obcí V−4 pripravili pre           návštevníkov, ale aj hostí zo spriatelených obcí jeho organizátori z Čeboviec

PODUJATIE V ČEBOVCIACH BOLO „VIŠEGRÁDSKOU LASTOVIČKOU“, NA KTOREJ  

ČESKÁ KUCHYŇA POTVRDILA SVOJE KVALITY

Pri varení ostal čas aj na partiu šachu. Čebovskí šachisti však
hosti presvedčili, že sú predsa len o triedu lepšími šachistami 

Ing. L. Ďorď nielen organizoval, ale aj ponúkal hostí kvalitným vínom.

Guláš chutíl aj internacionálom z V. Krtíša zľava − Mgr. B. Kortiš, 
Ing. L. Tašký, D.Kováč.  

České kuchárky zaujalo aj to, že do guľáša v Maďarsku dávajú
i zelenú fazuľku.

Sobotňajšie dopoludnie počas osláv Dňa obce v Čebovciach už tra−
dične patrí detským súťažiam a hrám a nebolo to inak ani 20. júna 2009.
Napriek nie príliš priaznivému počasiu sa aj tento rok zišlo neúrekom
malých nadšencov, ktorí preukazovali svoju šikovnosť, rýchlosť a ob−
ratnosť. Ich snaženie počas súťaží bolo odmenené sladkosťami.

Aby sa víno nestalo vašim
nepriateľom, ponúkame vám 

DESATORO PRIKÁZANÍ 
MILOVNÍKOV VÍNA: 

1. Nikdy nie víno na prázdny žalúdok!
2. Pred pitím vína nejedz sladké jedlá! 

3. Dbaj na dodržanie správnej teploty vína!
4. Víno pi vždy s rozvahou a pomaly!
5. Malými dúškami sa pomaly kochaj 

v jeho zamatovej chuti!
6. Ušľachtilé vína pi vždy nezmiešané!
7. Pri pití vína vždy poznaj mieru!

8. Víno chutí lepšie, ak si popri pití aj zaješ! 
9. Maj ho rád, ale ty buď vždy silnejší! 

10. Pri pití vína maj vždy na pamäti, koľko
ťažkej a krvopotnej práce je v kaž−

dom jednom jeho pohári! 
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Po skončení strednej školy sa
M. Trojčáková rozhodla pomôcť
ženám ale i mužom  z V. Krtíša a
okolia pri vylepšení ich vzhľadu či
pri výbere toho správneho líčenia
na slávnostné príležitosti i na
všedný deň. Pre túto oblasť slu−
žieb sa rozhodla aj preto, že ju sa−
mu bavilo skrášľovanie a úprava
zovňajšku a po absolvovaní  po−
trebných  školení a kurzov chce
pomôcť ženám z nášho okresu pri
skrášľovaní svojho zovňajšku. A
načo sa môžu zákazníci v jej saló−
ne tešiť, čo im ponúkne pre skráš−
lenie tela a dobrý pocit ducha? 
M. Trojčáková: " Svojím zákazní−

kom ponúkam fotodepiláciu pul−
zujúcom svetelným lúčom, čo je
trvalé odstránenie chĺpkov.
Podľa skúsenosti sa lepšie vý−
sledky dosahujú pri tmavých
chĺpkoch. Pre dámy, ktoré si
myslia, že to potrebujú, ponú−
kam foto−omladenie. Je to vy−
hladenie vrások, a aj odstráne−
nie pigmentových škvŕn. Veľmi
dobré výsledky

sa dosahujú aj pri odstránení
následkov jaziev a iných pora−
není pokožky. Zákazníčkam po−
núkam aj ošetrenie prístrojom
PSP, ktorý má viacnásobné vy−
užitie. Používa sa na anticeluli−
tídne ošetrenie, regeneračné o−
šetrenie jaziev a strií, používa
sa aj na spevnenie niektorých
častí tela (poprsie, boky, rame−
ná), na ošetrenie tváre, t.j, výra−
zové vrásky, jazvy, pigmentové
škvrny a na telové ošetrenie k
odstráneniu obezity a lokálne
nahromadeného tuku. 
Ďalšou službou, ktorú budem
zákazníkom ponúkať, je kavitá−

cia. Je to liposukcia bez injekcii,
revolučné riešenie odbúravania
tukových vankúšikov pomocou
ultrazvuku. Prístrojom sa pre−
chádza po problémových parti−
ách tela a odbúrava sa nahro−
madený tuk. Dá sa tým krásne
vyformovať postava a zbaviť na−
hromadeného tuku, ktorý sa ne−

darí odstrániť pomo−
cou cvičenia či diéty.  Pre tých,
ktorí chcú mať hollywoodsky ú−
smev, ponúkam kozmetické bie−
lenie zubov. Okrem týchto pro−
cedúr pomocou najmodernej−
ších prístrojov môžu zákazníci v
mojom novom salóne krásy ab−
solvovať alternatívnu thajskú
olejovú a medovú masáž. Pre
skrášlenie rúk ponúkam nechto−
vý dizajn (napr. gelové nechty a
ich rôzna úprava). Dámy si mô−
žu u mňa nechať urobiť denné lí−
čenie alebo využiť úpravu tváre
na rôzne slávnostné príležitosti
− svadby, plesy a pod." 

Každá žena je krásna. Niet však vari takej, ktorá by ne−
chcela na svojom výzore niečo zmeniť. Nielen veľkokrtíšskym
ženám prišla v tomto smere na pomoc mladá 19−ročná Miroslava
Trojčáková, ktorá od 30.6.2009 ponúka najnovšie trendy zo sveta
skrášľovania v Salóne krásy Euphoria na Venevskej ulici vo
V.Krtíši, v priestoroch bývalej materskej školy. 

NECH VÁS PO NÁVŠTEVE EUPHORIE OVLÁDNE EUFÓRIA

Tieto služby budete môcť využívať v príjemnom prostredí
novootvoreného salónu krásy Euphoria počas pracov−
ných dní od 9.00 do 17.00 hod. Mimo pracovných hodín a
počas víkendov a sviatkov sa môžete objednať na tele−
fónnom čísle 0908 559 827. 
Ženám, ale aj mužom z V. Krtíša sa tu ponúka nová mož−
nosť, aby pre svoje telo urobili všetko, aby sa mohli cítiť
dobre a po návšteve novootvoreného Salónu krásy
Euphoria byť v príjemnej duševnej pohode, byť spokojní
so svojím vzhľadom, proste byť aj v každodennej

realite aspoň občas v eufórii zo svojho
zovňajšku.              −PG−

K dokonalosti ženskej krásy patria i pekne upravené nechty rúk. 

Esteticky zariadené priestory nového salóna krásy
si pri jeho otvorení prišli pozrieť priateľky, známe
a potenciálne zákazníčky M. Trojčákovej 

Miroslava Trojčáková


